

(مسار دعم النشر البحثي في المجلات العلمية المحكمة ذات معدل التأثير العالي)

(Support Track for Research Publication in High Impact Refereed Scientific Journals)

Regulations and Conditions	التنظيمات والضوابط
1.The applicant must be a faculty member at the university, holding a PhD, and actively working at the time of application.	١. أن يكون المتقدم للدعم من أعضاء هيئة التدريس، من حملة الدكتوراه وعلى رأس العمل.
2.The research must not have received support from the university or any other funding source.	٢. ألا يكون البحث قد حصل على دعم من الجامعة أو من أي جهة دعم أخرى.
3.If two or more researchers from the university participate in a single paper, the reward will be granted to only one researcher, based on the following priority: first author, then corresponding author, followed by the second author. Other authors, regardless of their order, cannot apply for support.	٣. في حالة اشتراك باحثين أو أكثر من داخل الجامعة في تأليف ورقة بحثية واحدة، تُصرف المكافأة لباحث واحد فقط، وتكون أولوية الاستحقاق في التقدم بطلب الدعم وفق الترتيب التالي: المؤلف الأول، ثم المؤلف المراسل، ثم المؤلف الثاني. ولا يسمح لبقية المؤلفين بما كان ترتيبهم بالتقدم لطلب الدعم.
4.The program does not support papers with more than one corresponding author.	٤. لا يدعم البرنامج الأوراق التي تتضمن أكثر من مؤلف مراسل.
5.It is required to publish a scientific paper of the type (Research Article, or Review Article) in scientific journals listed in the Web of Science database and classified within the 1 <sup>st</sup> and 2 <sup>nd</sup> quartiles. For applicants from non-applied colleges, papers published in scientific journals listed in the Scopus database and classified within the 1 <sup>st</sup> and 2 <sup>nd</sup> quartiles are also accepted.	٥. يشترط نشر ورقة علمية من نوع (Research Article, or Review Article) في الدوريات العلمية المدرجة في قاعدة شبكة العلوم (Web of Science) والمصنفة ضمن الربعين الأول والثاني. وللمتقدمين من الكليات الغير التطبيقية، يقبل أيضاً الأوراق المنشورة في الدوريات العلمية المدرجة في قاعدة بيانات سكوبس (Scopus) والمصنفة ضمن الربعين الأول والثاني.
6. If the journal is classified in multiple fields, the average classification will be used, based on the submission date of the paper.	٦. يحتسب متوسط التصنيف في حال كون الدورية مصنفة في أكثر من مجال، ويحتسب تصنيف المجلة بناء على تاريخ تسليم الورقة البحثية للمجلة.
7.Papers classified under "Emerging Sources Citation Index" in Web of Science are not accepted.	٧. لا تقبل الأوراق المنشورة في شبكة العلوم والمصنفة ضمن: Emerging Sources Citation Index
8.The percentage of researchers affiliated with Imam Mohammad Ibn Saud Islamic University should not be less than 25% of the total researchers on the research paper. This percentage excludes papers published in scientific journals classified within the (Top 5%).	٨. ألا تقل نسبة عدد الباحثين المنتسبين لجامعة الإمام محمد بن سعود الإسلامية عن ٢٥٪ من إجمالي الباحثين على الورقة البحثية. ويستثنى من هذه النسبة الأوراق البحثية المنشورة بالدوريات العلمية المصنفة ضمن (Top 5%).
9.It is required to write the affiliation to the university on the published research paper, in the following format: Imam Mohammad Ibn Saud Islamic University (IMSIU)	٩. يشترط كتابة انتماء الجامعة اتقاءً وحيداً على الورقة البحثية المنشورة لجميع المؤلفين من داخل الجامعة، بالصيغة التالية: Imam Mohammad Ibn Saud Islamic University (IMSIU)
10.All authors must have a single affiliation, and the university does not support papers with dual affiliations.	١٠. أن يكون انتماء جميع المؤلفين من داخل وخارج الجامعة اتقاءً وحيداً، ولا تدعم الجامعة الأوراق البحثية التي تحتوي على انتماء مزدوج لأي من المؤلفين.
11.The author who submitted the application is treated financially as the principal investigator and is paid of 24,000 (twenty-four thousand) Saudi Riyals for each published research paper.	١١. يعامل المؤلف المتقدم بالطلب مالياً معاملة الباحث الرئيس وتصرف له مكافأة مقدارها ٢٤٠٠٠ (أربعة وعشرون ألف) ريال سعودي عن كل ورقة بحثية منشورة.
12.The support reward shall not cover purchase invoices, payment of publication fees, materials and equipment, or compensation therefor.	١٢. لا تغطي المكافأة المخصصة للدعم فواتير الشراء أو تسديد رسوم النشر أو المواد والتجهيزات أو التعويض عنها.

Regulations and Conditions	التنظيمات والضوابط																
<p>13. It is permissible to apply for support for research papers published after 1/1/2025 AD and meeting the publishing regulations.</p> <p>14. Scientific discoveries and inventions resulting from published research papers are subject to the Intellectual Property Rights Policy of Imam Mohammad Ibn Saud Islamic University.</p> <p>15. The maximum ceiling for scientific papers submitted for support by each applicant in one year is 20 papers in the fiscal year 2025, linked to the availability of support.</p> <p>16. It is required that the number of papers published in a single scientific journal does not exceed 5 papers, with the exception of research published in journals classified within the first quarter Q1.</p> <p>17. Providing support is subject to budget availability.</p> <p>18. The support included in this program is encouraging, subject to the university's discretionary authority, and does not entail the creation or claim of rights by those covered by it.</p> <p>19. The researcher is committed to the following:</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>Ethics of scientific research, ensuring the originality of the research and not publishing it previously.</li> <li>Attaching the required documents and forms.</li> <li>Submitting the result of checking the citation rate (not exceeding 25%).</li> <li>Verifying that the journal is not included in the lists of pirated or hijacked journals.</li> </ol> <p><b>List of pirated journals</b> <b>List of hacked journals</b></p> <ol style="list-style-type: none"> <li>The funding statement section must indicate the program's support in the following specific format:</li> </ol>	<p>١٣. يجوز التقدم بطلب الدعم للأوراق البحثية المنشورة بعد تاريخ ٢٠٢٥/١/١م وتستوفي ضوابط النشر.</p> <p>١٤. تخضع الاكتشافات العلمية والاختراعات الناتجة عن الأوراق البحثية المنشورة لسياسة حقوق الملكية الفكرية بجامعة الإمام محمد بن سعود الإسلامية.</p> <p>١٥. السقف الأعلى للأوراق العلمية المقدمة للدعم من كل متقدم في العام الواحد هو 20 ورقة في العام المالي ٢٠٢٥.</p> <p>١٦. يشترط ألا تزيد عدد الأوراق المنشورة في مجلة علمية واحدة عن 5 أوراق، ويُستثنى من ذلك الأوراق المنشورة في المجلات المصنفة ضمن الربع الأول.</p> <p>١٧. تقديم الدعم مرتبط بتوفر الميزانية.</p> <p>١٨. الدعم المتضمن في هذا البرنامج تشجيعي، ويخضع لسلطة الجامعة التقديرية، ولا يترتب عليه إنشاء الحقوق أو المطالبة بها، من قبل المشمولين بها.</p> <p>١٩. يلتزم الباحث بما يلي:</p> <ol style="list-style-type: none"> <li>أخلاقيات البحث العلمي، وضمان أصالة البحث وعدم نشره مسبقاً.</li> <li>إرفاق المستندات والنماذج المطلوبة.</li> <li>تقديم نتيجة فحص نسبة الاقتباس (لا تزيد عن ٢٥٪).</li> <li>التحقق من عدم إدراج المجلة في قوائم المجلات المقرصنة أو المختطفة.</li> </ol> <p><b>قائمة المجلات المقرصنة</b> <b>قائمة المجلات المختطفة</b></p> <ol style="list-style-type: none"> <li>يجب إدراج صيغة شكر وحيد للدعم المقدم في قسم التصريح بالتمويل (funding statement) بالصيغة المحددة التالية:</li> </ol>																
<p>This work was supported and funded by the Deanship of Scientific Research at Imam Mohammad Ibn Saud Islamic University (IMSIU) (grant number IMSIU-DDRSP25xx). The two numbers xx in the grant number are determined according to the research priority code as follows:</p> <table border="1" data-bbox="108 1697 770 1839"> <tbody> <tr> <td>Human Health</td> <td>IMSIU-DDRSP2501</td> </tr> <tr> <td>Environmental Sustainability and Basic Needs</td> <td>IMSIU-DDRSP2502</td> </tr> <tr> <td>Energy and Industry</td> <td>IMSIU-DDRSP2503</td> </tr> <tr> <td>Future Economics</td> <td>IMSIU-DDRSP2504</td> </tr> </tbody> </table> <p>20. These regulations are subject to the systems and regulations applied at the university, and the disbursement of the support amount is linked to the availability of financial liquidity in the program budget.</p>	Human Health	IMSIU-DDRSP2501	Environmental Sustainability and Basic Needs	IMSIU-DDRSP2502	Energy and Industry	IMSIU-DDRSP2503	Future Economics	IMSIU-DDRSP2504	<p>This work was supported and funded by the Deanship of Scientific Research at Imam Mohammad Ibn Saud Islamic University (IMSIU) (grant number IMSIU-DDRSP25xx).</p> <p>و يتم تحديد الرقمين xx في رقم المنحة بحسب رمز الأولويات البحثية وفقاً للتالي:</p> <table border="1" data-bbox="842 1597 1461 1760"> <tbody> <tr> <td>IMSIU-DDRSP2501</td> <td>صحة الإنسان</td> </tr> <tr> <td>IMSIU-DDRSP2502</td> <td>استدامة البيئة والاحتياجات الأساسية</td> </tr> <tr> <td>IMSIU-DDRSP2503</td> <td>الريادة في الطاقة والصناعة</td> </tr> <tr> <td>IMSIU-DDRSP2504</td> <td>اقتصاديات المستقبل</td> </tr> </tbody> </table> <p>٢٠. تخضع هذه التنظيمات للأنظمة واللوائح المطبقة في الجامعة، ويرتبط صرف مبلغ الدعم بتوفر السيولة المالية في ميزانية البرنامج.</p>	IMSIU-DDRSP2501	صحة الإنسان	IMSIU-DDRSP2502	استدامة البيئة والاحتياجات الأساسية	IMSIU-DDRSP2503	الريادة في الطاقة والصناعة	IMSIU-DDRSP2504	اقتصاديات المستقبل
Human Health	IMSIU-DDRSP2501																
Environmental Sustainability and Basic Needs	IMSIU-DDRSP2502																
Energy and Industry	IMSIU-DDRSP2503																
Future Economics	IMSIU-DDRSP2504																
IMSIU-DDRSP2501	صحة الإنسان																
IMSIU-DDRSP2502	استدامة البيئة والاحتياجات الأساسية																
IMSIU-DDRSP2503	الريادة في الطاقة والصناعة																
IMSIU-DDRSP2504	اقتصاديات المستقبل																